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ALE 

A D U N A R I L O R  G E N E R A L E 
ŞI ALE 

C o m i t e t u l u i S o e i e t ă t e i  P o l i t e e n i e e  
' 

-�� . - � . � ..- . - -

Adunarea generală de la I6 Decembre I901. 

Sedinţa se deschide la ora 3 p.  m. sub pre
şedinţia d-lui Gafencu. 

Se procede Ia alegerea a 7 membrii în comitet. 
La despoiarea scrutinului, rezultatul este ur

metoru l : 
Votanţi 1 56 .  
Au întrunit d-1 Gal lea N. 1 4 2 voturi . 

« Balaban E. 1 40 (( 

« Tacu D. 1 09 « 

« Da videscu Em. 7 7 « 

« Lahovari Se. 7 5 « 

« Negruţi C. 5 s;i  « 

« Cristodorescu Z. 59  ,, 
Au obţinut mai puţin de 59  voturi d-nii Gre

ceanu Gr. , Stratilescu, Răileanu, Ionescu I., Du- , 
perrex Edg , Hălăceanu, Coandă, Davidescu Al. , 
I l iescu, Demetrescu A . ,  Cucu, Urseanu: Beleş, 
Scutaru, Popescu Gh. ,  Ştefănescu N., Cuţarida, 
Matak, A lexandrini, Cihodariu, Solomon J . ,  Gheor · 
ghiu Şt . ,  Mironescu C . ,  Baiulescu I . ,  Pop Oct. 
şi Lintescu I . 

Se proclamă aleşi d-nii Gallea N., Balaban E ,  
Tacu D ,  Davi<lescu Em . ,  Lahovari Se. ,  Negruţi : 
C .  şi Cristodorescu Z. 

D. Ma�-r:enţian luând cuvîntul spune că statu
tele preved ca buletinul de vot să se trimeată îm
preună cu lista de membrii eligibili Ia toţi membrii 
Societăţei. 

D-sa întreabă pentru ce s'a trimes buletinul 
de vot fără l ista membri i  or eligibi l i .  

D. Răilcanu răspunde că aceasta s 'a făcut din 
economie, de alt-fel în buletinul de vot s'a făcut 
menţiunea că numele membrilor eligibi l i  se gă
seşte în l ista membrilor publicată în numerul pe 
Ianuarie al buletinulu i .  Tot asemenea s 'a procedat 
ş1 anul trecut, tot din motive de economie. 

Se votează urmetori i membri noi . 
D-l Theodoru D. I .  cu 5 7  voturi l 

<< Popp I .  D .  « 5 S « din 5 7 votanţi 

« Ştefănescu N. E « 5 5 « J 
D. Răz"/canu dă citire dări i de seamă despre 

activitatea Societătei în cursul anului si bilantul . ' I I 

O. C arrzcostea constată că numerul celor ce 
nu-şi plătesc cotizaţia este foarte mare şi de aceea 
propune ca pe viitor să nu se mai admită la vot 
de cât acei membrii cari sunt la curent cu plata 
cotizaţiei, sau cel mul t  cu un an în târziere. 

D. Scutaru zice că propunerea d-lui Caracos
tea, deşi dreaptă, este contra statutelor ; după 
statute poţi să- i radiezi, nu poţi însă să le iei 
dreptu l  de vot. 

Se pune la vot descărcarea comitetului şi se aprobă 
Şedinţa se ridică la ora 6 1 ,  4 seara . 

Preşedinte , 
Al. Gaf encu. 

Secretar, 
C. RiUlecin u. 
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Şcdt'n(a ( (1111itetulul de /11 20 lanuarit 1yo2. 

Şedinţa se desch ide la ora ] p. m. sub pre
şedinţ ia d-lui G:lfcncu , fiind prescnţ i  d-nii membrii 
Balaban ,  Davidescu , Gal ica , loachimescu , Ionescu , 
Lahovari şi Tacu .  

O. f'reşedt'1tle pune în discuţiune admis iunea 

d-lor N. Brătescu şi A l .  Mnrinescu ca membrii 
noi ai Societăţii , care se admite. 

O. A'. Cr'a/lea dă citire budgetului pe anul 1 902 . 
Se aprobă toate articolele cu cifrele fixate 
de d-sa . 

Se hotăreşte ca buletinul să apară în fie-care 
lună şi comitetul însărc inează pe d-ni� Lahovar i 
şi Tacu cu redactarea lui ,  punându-li-se pentru 
aceasta la disposiţ ie suma  de lei 26 50, care va 
fi suficientă prin faptul că redactorii renunţă la 
ori-ce indemnisare pentru însărcinarea ce li s'a dat . 

D.  Ionescu aduce la cunoştinţa că Primăria 
Capitalei ar fi dispusă a ceda un loc Societăţi i .  

D. Preşedt'nte atrage atenţiunea că ar fi mo
mentul poate ca să studieze chestiunea de a se 
vedea dacă nu s'ar putea cumpăra în mod mai 
avantagios o casă pusă la credit . 

După o d iscuţiune l a  care iau parte d-l Pre
�-edinte, d- l Bala ban şi a I ţii se numeşte o comi
siune compusă din d-l .Preşedinte şi d-nii Davi
descu şi Voicu lescu, care să i ntervină pe lângă , 

Primărie şi credit şi a referi comitetul� i .  

D Preşedinte aduce la cunoştinţă că s'au pri 
mit mai  multe publ icaţ iuni ale institutului meteo
rologic. 

Comitetul însărcinează biuroul ca să aducă mul
ţumiri .  

Budgetul Societăţii Polytechnice pe 

anul 1902. 

Ventluri. 

Sold ereditar din 1 90 1  lei 38 1 .05 
Art. I .  Dobânda capitalului social « 93 5 -

(( „ lncasări din cotisaţ i i  \( 1 3 1 5 2 . -

3 · Subvenţiuni C( 2000. --
(( 4 . Din abonamente şi anunţuri ,, 1 1 80 -

Total lei 1 7648 .05  

C lu/tudt'. 
Art I .  Ch iria localului şi  abonament 

la apă . lei 

Art .  2 .  Intreţinerea localulu i (( 

(( 3 · (( şi compelct . mobi l " 

(( 4.  lncălz itul (( 

(( 5 · Lum inatu l u 

(( 6. U ibl ioteca (( 

(( 7 . Abonamente la reviste ŞI 
ziare (( 

Art. 8 .  Buletin şi redacţie cc 

« 9. Impr imate Şi cheltueli de 
biurou " 

Art. 1 o. Lefuri 11 

« 1 1 .  Gratificaţii şi transportur i " 

« 1 2 .  Cheltueli de representare 
ş1 ajutoare 

Art. I 3 .  Diverse 

(( 

(( 

3000 -

200 -
1 50. -

400. -

800. -
2 1 0 .-

820. -

26 50. -

700.-

3 1 20.--
200. -

1 00.-
200.-

Total lei 1 2 5 50.
Şedinţa se ridică la ora 5 p. m.  

Preşedinte, 
Al. Gaf encu. 

Secretar. 

D. Tacu. 

Şedinţa comitetu/uz· de la 13, Februarie I902. 

Şedinţa se desch ide la ora 9 1;2 seara sub preşeden

ţia D- lui  Gafencu , fiind prcsenţi D-nil Casimir, Cris
todorescu, Gallea, loachimescu, Ionescu şi Tacu. 

D. Preşedinte comunică că în urma interven
. ţiunei ce a făcut la Creditul funciar urban a luat 
adrese şi a visitat imobilele : 

1 )  Colţ Batişte cu Scaune. 
2) Piaţa Ministerului de Externe. 
3) Primăverei 3 2 .  
4) Victoriei 1 74 .  
Se hotăre�te ca în ziua de 1 7  Februarie să fie 

întâlnire la Societate şi persoanele cari vor putea 
veni să viziteze localurile propuse. 

D. Prcf{dt'nte citeşte petiţia D-lui Lintescu prin 
care întreabă dacă doctorii în medicină pot face 
parte din Societate şi se hotăreşte că, statutele 
fiind categorice, medicii nu pot fi admişi ca membri 
ai Societăţii . 
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D . .Preşedinte dă citire demisiunilor D- lor Al . 
Proca şi D. Danielescu cari se resping cu unani
mitate ; mai citeşte şi demisiunea D-lu i  C. Miro
nescu, da.tă pentru a 3-a oară, care se primeşte 
cu regret . 

D .  Preşedinte cite7te petiţiunea D-lui V.  Ple
şoianu, prin care aduce la cunoştinţa Societăţii că 
comuna Ploeşti a contractat cu institutul geografic 
ridicarea planului oraşului pentru suma de l 60,000 
lei, când D-sa oferise să execute această lucrare 
pe preţ de l 40 ,ooo lei, arătând tot odată că prin 
aceasta se ia o lucrare care ar fi putut să fie exe
cutată de către in2:inerii l icentiati din serviciul "-' l I 

Statului . 
D .  Preşedz'nte este de părere că ar trebui să se 

intervină în această chestiune în teză generală,  
pentru a se înlătura concurenţa nejustificată a in
stitutului geografic .  

D loachimescu este dn aceiaşi părere. 
D .  Casimir crede că  Societatea nu trebue să 

intervină pentru cele mai mici lucruri, căci ar pierde 
prin aceasta autoritatea de care se bur.ură . 

D .  Gallea crede că ar fi bine să se intervină, 
însă numai pe lângă Ministerul de Lucrări Publice. 

Se hotăreşte a se interveni pe lângă Ministerul 
de Lucrări Publice. 

Şedinţa se ridică la ora I I seara. 

Preşedinte 
Al. Gafencu 

• 

Secretar 
D. Ta c u  

Şedinţa comitetului· de la IJ Februarz'c I902 .  

Şedinţa se  deschide l a  ora 3 p.  m sub preşe
dinţia D-lui Gafencu, fi ind  presenţi D -nii Casimir, 
Gallea, Ioachimescu, Lahovari, Matak, Negruţi şi 
Tacu . 

D .  Preşedinte arată că din toate casele vizitate, 
conform hotărîrei din şedinţa trecută, nu ar conveni 
de cât cea situată colţ strada Batişte cu Scaune. 

O. loachimescu arată că ar trebui să se ţină 
seamă şi de reparaţiile de cr.ire se simte ctbsolută 
şi imediată necesitate şi cari vor costa 5000 lei 
cel puţin . 

O .  Preşedz'nle arată că casa va costa probabil 

I 6 I 

l 00000 lei, din cari 20000 lei de p lătit imediat. 
O. Gat/ea crede că ar trebui să nu se plătească 

nimic înainte. 
D. Matak crede că nu vom plăti nimic mai mult 

peste suma ce costă casa pe · credit, dar că va 
trebui să achităm imedi at ratele întârziate. 

Propune să se însărcineze doi domni membrii 
cari să se ocupe de chestiune şi să trateze cu cre
ditul urban . 

Comitetu l  roagă pe D-nii Gafencu şi Matak să 
binevoiască a lua această însărcinare. 

Se votează membrii noi : 

D. Scarlat Grecianu propus de D-nii Negruţi şi Cihodariu 

« Lascar Borş 

" Ricard Niţescu 

" Traian Ripeanu 

• Gr. Listoveanu (( 

Negulici şi Lintescu 

A ntoniu şi  Cottescu 

Gallea şi Pişca 

Gallea şi Alexandrini 

Sedinta se ridică Ia ora 4 1/4 p .  m .  
' ' 

Presedinte ' 

Al. Gafencu 

Secretar 
D. Tacu 

Şedt 'n/a comitetubn' de la 4 Aprilie I902. 

Şedinţa se deschide la ora 9 seara sub preşe
dinţia D-lui Gafencu. Presenţi D-nii Gallea, Ca
simir, Cristodorescu, Ioachimescu, Negruţi , Tacu 
şi Ionescu. 

D .  Preşedinte comunică comitetului moartea co
legului nostru Bucaty şi se decide ca Societatea 
să fie reprezentată la înmormântare de către D.  
Preşedinte. 

D. Preşedz'ntt> comunică apoi comitetului că con
trar celor afirmate de D .  Matak casele din strada 
Scaune nu s'au vîndut . Creditul cere pentru ele 
I r  0000 lei, din cari 2 5000 lei m inimum la început. 
Creditul cerend a se face o ofertă, O-sa e de părere 
a se propune 8 5000 lei ,  din cari 1 5000 lei la în
ceput. D-sa întreabă dacă propunerea să se facă 
înainte sau după aprobarea unei adunări generale .  

D .  Negruţi e de părere a se face propunerea 
sub rezerva aprobărei adunărei generale ; 

D.  Ionescu cere a nu se face nici un demers in 
această privinţă până ce nu se va com·oca adu-

https://biblioteca-digitala.ro



nar<'a J.!Cn<'ra l i\ .  Comitetul treime s:\ fac:\ propu 
neri sigure, cari si\ nn fie pe urm:i neaprobate <le 
adunarea generală .  

D. Cn'stod01·escu e de aceiaşi părere R. i  spune 
că creditului trehue să i se facă propuner i ferme. 

1 �2 

D.  <;al/ea întreabă cc sc face Societatea <lacă ' 
nu va putea pl:Hi ratele. O-sa arată că încasările 
merg greu şi că Societatea nu s'ar putea angaja 
pentru mai mult de 4000 lei anual. 

D. loac/11'nusm cere a se face propunere de cum 
părare pentru suma de  80000 lei, din cari I 5000 
la început. O-sa crede că în aceste condiţiuni So
cietatea ar putea plăti ratele. 

lJ. Ionescu cere din nou a se aduce chestiunea 
în desbaterea adunărei generale. 

Se decide ca să se facă propunere pentru 80000 
lei. din cari I 5000 lei la  început în numerar. 

Se admite ca membru activ D. inginer Mihail 
Ştefănescu. 

O. Gal/ea comunică comitetului că proprietarul 
localului refuză a face reparaţiun i le  la care se 
angajase la facerea contractului. 

Se decide a se invita proprietarul ca să facă 
reparaţiunile absolut necesare. 

Şedinţa se ridică la ora 1 0 1/2 • 
Preşedinte 

Al. Gafencu 
Secretar 

D. Tacu 

Şedinţa comitetului de la 23 Maz' I902. 

Şedinţa se deschide la ora 9 1/4 sub preşedinţia 
O. lui Gafencu ; prezenţi D-nii Balaban, Gallea, Ca
simir, Cristodorescu, Lahovari şi Negruţi .  

Se aprobă procesul verbal al şedinţei trecute . 
O .  Preşedinte dă citire unei cereri, semnată de 

40 membri i ,  cari cer convocarea unei adunări ge
nerale pentru a se discuta poziţia inginerilor in 
urma noilor dispoziţii ministeriale. 

Se hotăreşte convocarea unei adunări generale. 1 
D. Balaban zice că .ar fi bine ca comitetul să 

fie sesizat de chestiurc mai înainte de întrunirea 
adunărei generale, pentru a putea conduce desba-
t�rile ast-fel în cât ideile s;i nu fie prea disparate 
şi pentru a se putea procede mai cu legătură de 
idei faţă de dispoziţii le luate . 

f > . Gal/ea propune ca 11 .  Cristodorescu , ca 
memhru semnat printre cei ce cer convocarea să 
dea comitetu lui o formu lă mai precisă în scris a 
dorinţelor celor semnaţi : 

D.  Cn'stodorescu primeşte şi se ohl igă a aduce 
o notă comitetului înainte de adunarea generală .  

Se hotăreşte convocarea adunărei generale pen
tru 2 Iunie, iar pentru 3 Iunie data escursiunei 
ln Curtea de Argeş. 

D. Pre,,r:edinte dă citire răspunsulu i  de la cre
ditul funciar urban, prin care respinge oferta co· 
mitetului Societăţei de 80000 lei şi 1 5000 lei 
imediat pentru imobilul din strada Scaune. Che· 
stiunea, discutată tn mai multe şedinte de comitet, 
se închide. 

Se admite cererea Asociaţiei generale a absol
venţilor scoalelor de arte şi meserii de a se da 
buletinul nostru în schimbul organului de publici· 
tate al numitei Asociaţii . 

Se votează ca membru nou d. inginer C. Ar
ghiclan, propus de D-nii Balaban şi Negruţi . 

Preşedinte 
Al. Gafencu 

Secretar 
I. Ionescu 

Şedinţa Comitetului de la 2 Junte I902 .  
Şedinţa se deschide la ora 4 p .  m.  sub preşe

dinţia d lui Cafencu : presenţi d-nii Galica, Casimir, 
Cristodorescu, Lahovari, Tacu şi Negruţi. 

S'a anunţat moartea camaradului N. Garcalechi 
şi s'au delegat d-nii Burchi şi Comănescu pentru 
a representa Societatea. 

D.  Preţedinte citeşte demisiunea d-lui S. Car
calechi . care se respinge în unanimitate. 

Se însărcinează biuroul a-l ruga să o retragă. 

Preşedinte, 
Al .  Gafencu. 

Secretar, 
1. Jm1esc11. 
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Şedinţa adunărez' generale de la 2 Iunie I902. 

Şedinţa se deschide la ora 4 1/2 p. m. sub 
preşedinţia . d-lui Gafencu. 

Se dă citire procesului verbal al Adunării ge
nerale de la I 6 Decembrie 1 90 I şi se aprobă. 

Se procede l a  despoiarea scrutinului pentru a
legerea de membri i  noi. 

Votanţi 48 .  - I vot anulat. 
A întrunit d- l Borş I. Lascar 4 5 voturi . 

Brătescu I. N. 48 « 

Greceanu Se. 48 « 

Marinescu Al . 4 8 « 

Mt::reuţa Cesar 4 8 « 

Niţescu Ricard 48 « 

Arghietan C. 4 8 « 

Ripeanu Traian 48  « 

Sistoveanu Gr. 48 << 

Stefănescu M.  48 « 
I 

Toţi candidaţii sunt proclamaţi membrii ai So
cietăţii. 

Şedinţa se ridică la ora 5 p.  m. 

p .  Preşedinte, 
E. Balaban. 

Secretar, 
D. Tacu. 

.Şedz'nţa comz'tetulzu' de la I6 Junie I902. 

Şedinţa se deschide la ora 9 1/2 sub preşidenţia 
D -lui Gafencu. Presenţi D-nii Casimir, loachimescu, 
Tacu, Ionescu, Negruţi , Lahovari şi Davidescu . ·  

Se  citeşte procesul verbal a l  şedinţei precedente 
şi se aprobă. 

Se votează ca membrii noi D-nii Potârcă Opran, 
St. Stihi şi P. Vilardi . 

Se citeşte o reclamaţiune a D-lui P .  Teodoru, 
care cere ca biblioteca să fie deschisă în toate 
zilele de la 6-8 p. m. şi să nu se mai permită 
luarea de cărţi acasă D ··lor membri i .  

D.  Preşcdz'nte arată că bibliotecarul vine de 3 
ori pe săptămână şi că se pot da cărţi acasă sub 
primire de chitanţă membrilor Societăţii . 

D .  Ionescu e de părere că nu se poate admite 
cererea D lu i  Teodoru , când biblioteci ca ale Sta
tului şi Academiei dau cărţi sub luare de chitanţe, 
sau depuneri de garanţie. 

D.  loachz'mescu propune a se fixa un termen 
maximum, după care ori cine împrumută cărţi să 
le restitue. 

D. Preied1'nte propune termenul de 1 5 zile care 
se aprobă . 

D. Preşedinte comunică comitetului că din di
ferite împrejurări este nevoit a părăsi în curând 
ţara pentru trei ani. Din această cauză s'a con
vocat comitetul pentru a-i mulţumi de încrederea 
şi de onoarea ce i s'a făcut de a fi ales preşe
dinte şi de a ruga comitetul ca în vederea apro
piatei plecări să i se primească demisiunea şi de 
a procede l a  alegerea unui nou preşedinte la o 
viitoare şedinţă, când această chestiune va fi pusă 
l a  ordinea zilei .  

D .  Casimir în numele Comitetului spune că So
c'etatea trebue să mulţumească şi să fie recunos
cătoare D -lui Gafencu pentru binevoitorul concurs 
ce i-a dat şi exprimă regretele comitetului pentru 
plecarea D-sale din mij locul nostru. 

D. Pre,sedinte îşi exprimă regretele pentru ple
carea din ţară, însă declară că rămâne membru 
statornic al Societăţii , căreia îi va da tot concursul . 

D.  loachz'mesczt crede că D.  Preşedinte nu şi-a 
dat demisiunea din comitet, ci numai din preşe
dinţie. D-sa arată că comitetul poate să aibă a
desea nevoe de concursul D- lu i  Preşedinte, pe 
care îl poate consulta, fiind şi în streinătate. 

D.  Gafencu mulţumeşte şi declară că rămâne 
membru al comitetului Societăţii. 

Şedinţa se ridică la ora 1 o seara. 

Preşedinte 
Al. Gafencu 

Secretar 
D. Tacu 
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